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Hankkeen ohjausryhmän kokous 4-2023 

 

Valtionavustustoiminnan kehittämis- ja digitalisointihanke 

Aika 15.6.2023, klo 12-14 
 

Paikka Etäkokous 
 

Läsnä Vesa Lipponen VM puheenjohtaja 
Jouko Narikka VM varapuheenjohtaja 
Tuula Lybeck VM ohjausryhmän sihteeri 
Max Hamberg VNK 
Johanna Herrala SM 
Matti Hyytinen MMM 
Altti Iiskola LVM 
Aleksi Karvonen OM 
Lassi Kauttonen STM  
Kalervo Koskimies OKM  
Tiina Kotonen-Pekkanen YM  
Ramses Malaty UM 
Suvi Savolainen VM 
Päivi Tommila TEM  
 
Esittelijät: 
Ulla Suomela VM/VK 
Mari Näätsaari VK 
Anu Mäkinen VK 
Jaana Walldén VM 
Mikko Lehtonen VM 
Leena Rantala VM 
Merja Keinänen VM 
 
Muut kutsutut: 
Marita Virtanen VM 
 
Poissa: 
Outi Luoma-Aho VM  
Esko Mustonen VM 
Olli-Pekka Rissanen VM  
Petri Saarukka PLM 
Timo Laitinen VK (ohjausryhmän asiantuntijajäsen) 
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1 Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja avasi kokouksen. 

2 Kokouksen työjärjestys 

Hyväksyttiin 8.6.2023 päivätty esityslista kokouksen työjärjestykseksi. 

3 Edellisen kokouksen pöytäkirja 

Hyväksyttiin edellisen kokouksen (3/2023) pöytäkirja. 

4 Tutkimusjaoston raportin lausuntopalaute 

Ulla Suomela esitteli tutkimusjaoston raportin lausuntopalautteen.  

Keskustelussa esille nousseet asiat: 

Raporttia pidettiin tärkeänä. Suomela totesi lisäksi, että MMM on päättänyt jo lähteä muuttamaan toimintatapoja 
raportin suositusten mukaiseksi.   

5 Valtiokonttorin tilannekatsaus 

Mari Näätsaari, Anu Mäkinen ja Ulla Suomela esittelivät Valtiokonttorin tilannekatsauksen. 

Keskustelussa esille nousseet asiat: 

Puheenvuoroissa nostettiin esiin, että tietojärjestelmäkehityksen valmiusasteesta annettava kuva kaipaa tarkenta-
mista ja viestintätavan uudelleen pohdintaa, jotta varmistutaan realistisesta ja yhteisestä tilannekuvasta. Puheen-
vuoroissa tuotiin esille, että tilannekuvan värien mukaisesti toiminnallisuudet näyttäytyvät valmiina, mutta saman 
aikaisesti suhteessa käyttöönottojen tilanteeseen ja roadmapilla esitettyihin asioihin kokonaisuuksien valmiusasteet 
näyttäytyvät keskeneräisemmiltä. Lisäksi tuotiin esille näkyvyyden lisäämistä useampi kuukausi eteenpäin, koska 
nyt aikaväli on liian lyhyt toiminnan suunnitteluun hallinnonaloilla. Puheenvuoroissa käsiteltiin myös Valtiokonttorin 
tilannekatsauksessa esitettyä asiaa, että painopiste on tällä hetkellä siirtynyt hakukohtaisempaan käyttöönottoon 
(tietyntyyppisiä hakuja voidaan ottaa käsiteltäväksi järjestelmällä, kun tietyt ominaisuudet ovat valmiina). Puheen-
vuoroissa tuotiin esiin, että tarve olisi edetä laajemmalla rintamalla. Toisaalta taas ratkaisua pidettiin järkevänä 
huomioiden kehityksen valmiusaste ja nykytilan toimintatapojen hakutasoiset eroavaisuudet esim. yhden organi-
saation sisällä. Puheenvuoroissa nostettiin esille kehittämistyön jatkuminen hankkeen päätyttyä ja resurssien tur-
vaaminen. 

Näätsaari totesi, että esitystapaa mietitään uudelleen, ja totesi, että avoimesti on pyritty kertomaan myös aikataulu-
haasteista.  Hän totesi, että Valtiokonttorin lakisääteiset tehtävät jatkuvat hankkeen päättymisen jälkeen. Hankinta-
sopimus asettaa hankintarajat, joiden osalta on aloitettu suunnitelmat kehittäjätiimin pienentämiselle, ja Valtiokont-
tori tulee kilpailuttamaan uudestaan palvelujen kehittämisen ja ylläpidon.  

Puheenjohtaja vastasi, että VM:ssä huolehditaan kehittämisen jatkumisesta ja resurssoinnista. Kehittämistyössä 
tulee priorisoida, jotta saadaan valmista eikä edetä liian leveällä rintamalla, ja että se mitä tehdään, tulee tehtyä ja 
riittää siihen, mitä tavoitellaan. Hankejohtaja totesi, että minimitoteutus on jo nyt rikkaampi kuin se, millä saadaan 
asioita läpi prosessissa vietyä minimillään. Hakukohtaisuudesta siirtyminen leveämmän rintaman käyttöönottoon 
helpottuu, kun kehittämistyötä saadaan lisää valmiiksi ja mm. hal-jur-tal –asioiden yhdenmukaisuutta ja yhdenmu-
kaisuutta lisääviä läpikäyntitapoja vakiinnutettua. Hal-jur-tal –asioiden läpikäynti on osoittautunut hyvin työlääksi, ja 
yhdenmukaistaminen vie ennakoitua enemmän aikaa. 

Merkittiin muistiin, että ohjausryhmässä on esitetty toive käsitellä palvelujen tietoturvaan ja tietosuojaan liittyvät nä-
kökulmat ja valmiusaste. Hanketoimisto käsittelee asian osana syksyn ohryjen suunnittelua. Valtiokonttorin ja val-
tiovarainministeriön edustajat vastasivat kokouksen chatissa, että tietoturva-auditointi on kerran tehty ja tullaan te-
kemään syksyllä uudestaan, ja että työtä tietoturvan eteen tehdään luonnollisesti koko ajan. Samoin tietosuojavai-
kutusten arviointi on tehty. Myös käyttöönottoihin tulisi viranomaiskohtaisesti sisältyä tiedonhallinnan sekä tietosuo-
jan ja tietoturvallisuuden näkökulmia; yhteisrekisterinpitäjyys on Valtiokonttorin ja valtionapuviranomaisen välillä. 
Tietoturva- ja tietosuoja-asiat liittyvät myös lokakuun alussa tulevan tietojen toimittamisvelvoitteen toimeenpanoon.  

6 Valmennuksien tilannekatsaus 

Jaana Walldén esitteli valmennuksien tilannekatsauksen.  

Asiasta ei syntynyt keskustelua. 
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7 Hankkeen tehtävien tilannekatsaus 

Tuula Lybeck esitteli hankkeen tehtävien tilannekatsauksen (jaostot Mikko Lehtonen, Leena Rantala, riskit Merja 
Keinänen). 

Keskustelussa esille nousseet asiat:  

Puheenvuoroissa nostettiin esille resurssien turvaaminen vuodelle 2024 ja muutenkin jatkossa. Tiedostetaan, että 
hanke pitää formaalisti ajaa alas, mutta jonkinlainen resursointi on välttämätöntä jatkossakin, ja tarvitaan tekijöitä ja 
tukijoita kehittämistyötä jatkettaessa. Osaamisen siirtymiseen tulee kiinnittää huomiota.  

Puheenvuorossa kiinnitettiin huomiota siihen, että VM:n hankemomentilla olevaa määrärahaa jää käyttämättä, ja 
tiedusteltiin, eikö sitä voida käyttää kehittäjäresurssien lisäämiseen. Kokouksen chatissa Näätsaari vastasi, että 
järjestelmäkehitystyössä on huomioitava hankintasopimus, jonka kattosummaa ei voida ylittää.  

Puheenvuorossa todettiin lisäksi, että Hallinnointi-opas pitkä ja valvontaopas on vielä tulossa erikseen. Voisiko 
pohtia oppaiden yhdistämistä tai muita keinoja. Rantala totesi kokouksen chatissa, että yksi näkökulma on ajatella 
oppaita eräänlaisina hakuteoksina, joista voi tarvittaessa etsiä tukea eri tilanteisiin. 

8 Sidosryhmäkyselyn alustavat tulokset 

Mikko Lehtonen ja Merja Keinänen esittelivät sidosryhmäkyselyn tulokset. 

Asiasta ei syntynyt keskustelua. 

9 Muut asiat 

Esille tuotiin, että automaatio- ja tekoäly teemaa on toivottu käsiteltävän lisää ohjausryhmässä.  

10 Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen. 

Seuraavat ohryn kokoukset: 

• 5/2023: to 7.9.2023 (klo 12-14) 
• 6/2023: to 5.10.2023 (klo 12-14) 
• 7/2023: pe 15.12.2023 (klo 9-11.30, läsnätilaisuus) 

 

Pöytäkirjan vakuudeksi, 

 

Tuula Lybeck 

 

 

Liitteet - 
 

Jakelu Ohjausryhmän jäsenet 
         
 

Tiedoksi Hanketiimi VM-VK 
Hankeikkuna 
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